

Ottawa

Wellington Building, Suite 668
180 Wellington Street
Ottawa, ON K1A 0A6
Tel: 613-992-9223
Fax: 613-992-1974



HOUSE OF COMMONS
CHAMBRE DES COMMUNES
CANADA

Constituency

16-263 Heather Moysé Dr.
Summerside, PE C1N 5P1
Tel: 1-800-224-0018
Fax: 902-432-6853
robert.morrissey@parl.gc.ca

Ottawa

Édifice Wellington, Pièce 668
180, Rue Wellington
Ottawa, On. K1A 0A6
Tél: 613-992-9223
Télééc: 613-992-1974

Circonscription

16-263 Heather Moysé Dr.
Summerside, PE C1N 5P1
Tel: 1-800-224-0018
Fax: 902-432-6853
robert.morrissey@parl.gc.ca

Robert Morrissey

MEMBER OF PARLIAMENT / DÉPUTÉ
EGMONT

FOR IMMEDIATE RELEASE

March 12, 2024

A FUTURE MADE BY CANADIAN FISHERS, FOR CANADIAN FISHERS

[Ottawa, ON] – Fish harvesting is the backbone of Canada’s coastal communities, and Liberal members of Parliament will always be there to stand up for fish harvesters, their families, and our fishing communities.

That’s why we are excited to announce that on February 8th, the House of Commons Standing Committee on Fisheries and Oceans adopted the motion from Liberal Member of Parliament Bobby Morrissey (Egmont, PEI) to launch the official five-year review of the *Fisheries Act*.

The review of the *Fisheries Act* will allow our fish harvesters, industry stakeholders, experts, conservation advocates, and Indigenous communities to have their voices heard and provide direct input on potential future amendments to the *Fisheries Act*.

The Committee is now accepting written submissions and briefs from interested parties. Hearings on the *Fisheries Act* will begin at a date to be announced soon. Groups or individuals interested in making a submission should send their documents to the committee clerk at fopo@parl.gc.ca

Liberals will always fight for our fishing communities and for the protection of our precious coastal resources and this review is an important step to make sure that these communities continue to be sustainable, vibrant, and prosperous going forward.

Quotes

“Fishing is at the heart of Atlantic Canada and the economy of many coastal communities. Modernizing the *Fisheries Act* in 2019 was an important step in protecting the industry. And this new review of the *Fisheries Act* will make sure the future of Canadian fisheries is made by Canadians fishers, for Canadian fishers.”

– Bobby Morrissey, Member of Parliament for Egmont

“The fisheries sector in Atlantic Canada is the bedrock of the economy, and I am pleased to see our Atlantic Liberal MPs taking the lead in reviewing the *Fisheries Act* to ensure our sector remains competitive around the world.”

– Kody Blois, Member of Parliament for Kings-Hants; Chair, Atlantic Liberal Caucus

“Harvesting fish is integral to our economy, community life and culture. Whether on ocean coasts, on our lakes, or along our great rivers, we must be wise stewards of these resources. It is incumbent upon us to listen to all the voices engaged in these areas, to ensure our communities have the resources and tools they need to thrive for generations to come.”

– Brendan Hanley, Member of Parliament for Yukon

Ottawa

Wellington Building, Suite 668
180 Wellington Street
Ottawa, ON K1A 0A6
Tel: 613-992-9223
Fax: 613-992-1974



HOUSE OF COMMONS
CHAMBRE DES COMMUNES
CANADA

Constituency

16-263 Heather Moyses Dr.
Summerside, PE C1N 5P1
Tel: 1-800-224-0018
Fax: 902-432-6853
robert.morrissey@parl.gc.ca

Ottawa

Édifice Wellington, Pièce 668
180, Rue Wellington
Ottawa, On. K1A 0A6
Tél: 613-992-9223
Télééc: 613-992-1974

Circonscription

16-263 Heather Moyses Dr.
Summerside, PE C1N 5P1
Tel: 1-800-224-0018
Fax: 902-432-6853
robert.morrissey@parl.gc.ca

Robert Morrissey

MEMBER OF PARLIAMENT / DÉPUTÉ
EGMONT

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

4 Mars 2024

UN AVENIR RÉALISÉ PAR LES PÊCHEURS CANADIENS, POUR LES PÊCHEURS CANADIENS

Ottawa (Ontario) – La pêche est le pilier des communautés côtières du Canada, et les députés libéraux seront toujours là pour défendre les pêcheurs, leurs familles, et nos communautés de pêche.

C'est pourquoi nous sommes ravis d'annoncer que le 8 février, le Comité permanent des pêches et des océans de la Chambre des communes a adopté la motion du député libéral Bobby Morrissey (Egmont, Î.-P.-É.) permettant l'examen officiel quinquennal de la *Loi sur les pêches*.

L'examen de la *Loi sur les pêches* permettra à nos pêcheurs, aux acteurs de l'industrie, aux experts, aux défenseurs de la conservation et aux communautés autochtones de faire entendre leur voix et de contribuer directement aux modifications potentielles apportées sur la *Loi sur les pêches*.

Le Comité accepte maintenant les soumissions écrites et les brèves des parties intéressées. Les auditions sur la *Loi sur les pêches* débiteront à une date qui sera annoncée bientôt. Les groupes ou les personnes souhaitant présenter au comité doivent envoyer leurs documents au greffier du comité à l'adresse fopo@parl.gc.ca.

Les libéraux continueront toujours à se battre pour nos communautés de pêcheurs et pour la protection de nos précieuses ressources côtières. Cette révision est une étape importante pour s'assurer que ces communautés continuent à être durables, dynamiques et prospères à l'avenir.

Citations

« La pêche est au cœur du Canada atlantique et de l'économie de nombreuses communautés côtières. La modernisation de la *Loi sur les pêches* en 2019 a constitué une étape importante pour la protection de l'industrie. Le nouvel examen de la *Loi sur les pêches* permettra de s'assurer que l'avenir des pêches canadiennes est réalisé par les pêcheurs canadiens, pour les pêcheurs canadiens. »

– Bobby Morrissey, député d'Egmont

« Le secteur de la pêche au Canada atlantique est le cœur de notre économie, et je suis heureux de voir nos députés libéraux de l'Atlantique prendre l'initiative de réviser la *Loi sur les pêches* afin de s'assurer que notre secteur reste compétitif à travers le monde. »

– Kody Blois, député de Kings-Hant, président du Caucus Libéral de l'Atlantique

« La pêche fait partie intégrante de notre économie, de notre vie communautaire, et de notre culture. Que ce soit sur les côtes océaniques, sur nos lacs ou sur nos grandes rivières, nous devons être des intendants avisés de ces ressources. Il nous incombe d'écouter toutes les voix qui s'expriment dans ces domaines, afin de garantir que nos communautés possèdent les ressources et les outils dont elles ont besoin pour prospérer pour les générations à venir.»

– Brendan Hanley, député du Yukon